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Algemeen Bestuur 
 

 

Besluitenlijst vergadering algemeen bestuur d.d. 23 juni 2021 

 

Aanwezig:   De heren Bartelds, Ten Brink (dijkgraaf), Bruning, Van Calker, Douwstra, De 

Graaf, Haerkens, Hofstra, In 't Hout, Kooistra (plv. secretaris-directeur), Mentink, 

Sinnema, Tjarks, Visser en De Vos en dames Beuling, Creemer, Eshuis, Heeringa, 

Kuiper en Leenders   

Tevens:       De dames Hidding en Stegeman (besluitenlijst) 

Afwezig:      De heren Blaauw, Fonhof en Küpers en de dames Ten Have en Plas 

  

 

Agendanr. Onderwerpen en besluiten 

1 Opening 

De heer Ten Brink opent de vergadering en heet de leden van het algemeen bestuur 

welkom. Ook heet hij de belangstellenden, die de vergadering via de livestream volgen, 

van harte welkom.  

2a Mededelingen  

Beroep instemmingsbesluit Nedmag: Portefeuillehouder mevrouw Heeringa geeft aan dat 

het dagelijks bestuur heeft besloten beroep in te stellen tegen het instemmingsbesluit van 

de Minister van EZK voor het winningsplan van zoutwinbedrijf Nedmag. Het beroepschrift 

is op 8 juni ingediend bij de Raad van State en heeft betrekking op twee punten. 

Het eerste punt van het beroep is financieel van aard. Wat mist in het instemmingsbesluit 

van de minister is een financiële waarborg voor de kosten van aan bodemdaling 

aangepast waterbeheer. De kosten voor aangepast waterbeheer zijn eeuwigdurend.  

In het instemmingsbesluit dat de Minister heeft genomen, is de financiële waarborg komen 

te vervallen. Met dit beroep vraagt het waterschap een gerechtelijk oordeel. Ditzelfde doet 

de provincie Groningen.  

Het tweede punt is inhoudelijk van aard. Bodemdaling door zoutwinning heeft ook 

gevolgen aan de oppervlakte en hier had meer aandacht naar moeten uitgaan. Natuur, 

milieu, duurzaamheid en waterveiligheid zijn wat het waterschap betreft onvoldoende 

meegewogen. Nadrukkelijk speelt de opstelling van Nedmag mee. Het waterschap is in 

gesprek geweest met Nedmag om nieuwe afspraken te maken over compensatie van de 

kosten die het waterschap moet maken om het waterbeheer aan te passen aan de 

dalende bodem. Wat Nedmag biedt en wat het waterschap vraagt, ligt mijlenver uit elkaar 

terwijl de kosten (voor beheer en onderhoud, energiekosten - en op de lange termijn – 

vervangingsinvesteringen) eeuwigdurend doorlopen. Het waterschap vindt dat Nedmag 

met haar opstelling kosten afwentelt op de samenleving. De Raad van State heeft ons 

inmiddels laten weten dat het beroep wordt behandeld door de rechtbank in Den Haag. 

Zodra er meer bekend is wordt het algemeen bestuur geïnformeerd. 

 

Onafhankelijke rekenkamer: Portefeuillehouder de heer Bartelds geeft aan dat de Minister 

van BZK vorige week een wetsvoorstel aan de Tweede Kamer aangeboden over de 

verplichting tot het instellen van een onafhankelijke rekenkamer door de waterschappen.  

Daarnaast wordt voorgesteld dat de dagelijkse besturen van waterschappen voortaan zelf 

verantwoording afleggen in de jaarrekening over de rechtmatigheid van het gevoerde 

bestuur. Nu is het nog zo dat de accountant daar een oordeel over geeft. 
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Zodra de wetsbehandeling is afgerond en de definitieve datum van inwerkingtreding 

bekend is, komt het dagelijks bestuur terug bij het algemeen bestuur met voorstellen 

omtrent invulling van de verplichtingen uit deze voorgestelde wetswijziging. 

De gedachte vanuit de Unie van Waterschappen is dat de eerste invoering bij de 

jaarrekening 2024 is.  

 

Droogte: Portefeuillehouder de heer Douwstra meldt dat het voorjaar relatief nat en koud 

was. Als gevolg van de vele neerslag zijn de diepe grondwaterstanden genormaliseerd. 

Met het peilbeheer heeft het waterschap lang gestuurd op het water vasthouden in de 

gebieden. Als gevolg van de natte meimaand heeft het waterschap de waterpeilen daarop 

verlaagd.  Na twee droge warme weken, waarin de verdamping aanzienlijk is toegenomen 

en de watervraag door de vegetatie is toegenomen, hanteert het waterschap in alle 

gebieden het normale zomerpeil. De wateraanvoer, vanuit Dorkwerd en enkele inlaten uit 

het Van Echtenskanaal bij Klazienaveen, is vorige week gestart, circa 2 maanden later 

dan normaal. 

Het natte voorjaar heeft gezorgd voor natte percelen waardoor de ingelanden in veel 

gevallen pas laat hun werkzaamheden konden opstarten en in sommige gevallen heeft dit 

gezorgd voor wateroverlast in bebouwde gebieden. Het waterschap is zelf twee weken 

later gestart met de maaiwerkzaamheden op de waterkeringen en in de watergangen. De 

late start voorkomt schade aan de infrastructuur, maar zorgt op dit moment wel voor 

urgentie om de wateraanvoer en –afvoer te kunnen garanderen. 

Voor de lange termijn zijn de voorspellingen (altijd) zeer onzeker. In IBabs is een 

uitgebreide beschrijving van de huidige situatie geplaatst. 

Er zijn bij het waterschap geen meldingen over problemen met de waterstand bekend.  

2b Planningsschema 

Het schema wordt voor kennisgeving aangenomen. 

3 Besluitenlijst vergadering algemeen bestuur 25 mei 2021 

De besluitenlijst wordt ongewijzigd vastgesteld. 

4  Jaarrekening 2020 

In de Auditcommissie heeft het gebruikelijke overleg plaatsgevonden voorafgaand aan de 

behandeling van de Jaarrekening in het algemeen bestuur, met de accountant die een 

goedkeurende verklaring heeft afgegeven zowel wat betreft getrouwheid als 

rechtmatigheid.  

In de commissie FAZ zijn een aantal technische vragen gesteld.  

In de  commissie VVSW is onder meer gesproken over het programma, de projecten en 

vertraging door COVID-19. 

In de  commissie BPL is met name over de beleidsmatige inhoud gesproken. Er is onder 

andere gesproken over mogelijke plaatsing van windmolens door RWE, veenoxidatie, 

vismigratie en de oprichting van de droogtetafel. 

Zowel vanuit de commissies als het algemeen bestuur is de jaarrekening positief 

ontvangen zowel inhoudelijk als het financiële resultaat. Het accountantverslag is lovend. 

De afwijking wordt duidelijk verklaard. Waardering wordt uitgesproken op de manier 

waarop de organisatie het werk heeft kunnen uitvoeren ondanks de beperkingen van 

COVID-19.  

Voor de veenoxidatie heeft de provincie Groningen een bedrag van € 5 miljoen ontvangen 

voor het uitvoeren van pilots. Ook de provincie Drenthe start een pilot in de 

Boermanstreek. Er worden fysieke bijeenkomsten georganiseerd met o.a. agrariërs en 

natuurorganisaties. Vanwege COVID-19 heeft dit stilgelegen. De 

duurzaamheidmaatregelen verdienen zich deels terug doordat het waterschap minder 
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betaald aan energie. Niet alle investeringen worden terugverdient. Op de lange termijn 

betalen de duurzaamheidsmaatregelen zich terug in bereikte effecten op het milieu. Er zijn 

nog enkele plannen ten einde het doel van 40% eigen opwekking van energie te bereiken 

zoals bijvoorbeeld zonnepanelen Veele en op de parkeerplaats in Veendam.  

Toegezegd wordt om te bezien of we als waterschap particulieren kunnen stimuleren om 

maatregelen te treffen in het kader van biodiversiteit (bijvoorbeeld stimuleringsprijs). 

Voor de VKA ligt er een gerechtelijke uitspraak dat het waterschap niet juridisch 

verantwoordelijk is voor de leiding. Er zijn gesprekken gaande met provincie en bedrijven.  

Het realiseren van akkerranden is een groot succes. Voor de 

gewasbeschermingsmiddelen (GBM) adviseert het waterschap, waar het kan, om deze 

niet te gebruiken.  

Het kwijtscheldingsbeleid wordt gehandhaafd zoals voor deze bestuursperiode  

afgesproken is.  

 

Voor de Samenwerking in de waterketen kan worden gemeld dat er op korte termijn  een 

evaluatie wordt besproken in bestuurlijk verband. De dividend uitkeringen van de NWB-

bank waren 55 miljoen in 2019 en 45 miljoen in 2020. In 2021 wordt rekening gehouden 

met een dividend uitkering van 40 miljoen. 

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om: 

1. De jaarrekening 2020, met een voordelig resultaat van € 2.387.000,-, vast te stellen. 

 

2. Het resultaat als volgt te bestemmen: 

- algemene reserve watersysteembeheer; toevoeging voordeel  € 1.812.000,- 

- algemene reserve zuiveringsbeheer; toevoeging voordeel     € 575.000,- 

       Totaal  € 2.387.000,- 

 

3. De volgende budgetten 2020 over te hevelen naar 2021: 

- Voorzieningen digitaal vergaderen       € 90.000,- 

- Werkzaamheden atriumdak Waterschapshuis      € 35.000,- 

       Totaal  € 125.000,- 

 

4. Kennis te nemen van de voortgangsrapportage Masterplan Kaden. 

5  Voorjaarsrapportage (VJR) 2021 

Vanuit de commissie FAZ wordt  waardering uitgesproken voor de duidelijke uitleg . Er is 

binnen de commissie waardering uitgesproken over de wijze waarop onze organisatie in 

deze Coronatijd heeft gefunctioneerd Ook vanuit de commissie VVSW zijn de reacties 

positief. 

In de commissie BPL is onder andere gesproken over de ecologische sleutelfactoren, het 

afwegingskader participatie in relatie tot de Omgevingswet (de informerende bijeenkomst 

over de Omgevingswet op 8 juni kwam qua timing goed uit), biodiversiteit en het stedelijk 

gebied Assen.  

Enkele planvormingsprocessen zijn vertraagd doordat overleggen geen doorgang konden 

hebben als gevolg van COVID-19. Momenteel worden, door schaarste, materialen 

duurder waardoor projectkosten hoger uitvallen. Het investeringsvolume loopt niet achter 

t.o.v. andere jaren.  

Door specifieke gebouwen en installatie is het waterschap verplicht periodiek taxatie uit de 

laten voeren voor de verzekering. De taxatie kosten waren voorzien.   
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De pilot roostergoed biedt mogelijk kansen voor andere installaties in ons gebied.  Het 

gebruik van HVO-diesel is een goede ontwikkeling. Er wordt binnen het waterschap 

gekeken naar gebruik van reststromen voor gebruik in dieselmotoren. Dit zou een 

besparing opleveren van fossiele brandstoffen.  

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om : 

- Kennis te nemen van de voorjaarsrapportage 2021; 

- De 1e begrotingswijziging 2021 vast te stellen. 

6  Meerjarenraming (MJR) 2022-2025 

Vanuit de commissies FAZ zijn er geen op- of aanmerkingen. 

In de commissie VVSW is gesproken over de kosten m.b.t. Garmerwolde.  

Vanuit de commissie BPL wordt aangegeven  tevreden te zijn over de MJR. Er is 

gesproken over onder andere de tarieven ongebouwd natuur en landbouw en over het 

Deltaplan zoet water. 

De kostenontwikkeling in de MJR bedraagt in meerjarig perspectief  2,5%. 

Vanuit het algemeen bestuur wordt aangegeven om in het kader van duurzaamheid ook 

verder te kijken dan de  eigen assets. Eveneens wordt gevraagd om aandacht te hebben 

voor de gemiddelde stijging van 1,5% voor ingezetenen en 2,5% voor natuur en 

ongebouwd ondanks dat de stijging binnen de afgesproken marge van 3% zit.  

Vanuit het bestuur wordt aangegeven dat de kleine wateren  onderbelicht zijn terwijl deze 

van groot belang zijn voor de biodiversiteit.  

In veenoxidatiegebieden is gekozen om voorlopig het standstill principe te hanteren. 

RWZI Garmerwolde is voor 100% eigendom van waterschap Noorderzijlvest. Er wordt 

gekeken of ons waterschap kan meeprofiteren met de meeropbrengst uit Garmerwolde 

ten behoeve van onze eigen energiedoelstellingen. 

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om in te stemmen met de 

meerjarenraming 2022-2025. 

7 Rapportage voortgang programmakredieten KRW 2016-2021 

In de commissie BPL is gesproken over de vertraging door grondverwerving en de 

vertraging in de projectuitvoering. 

Vanuit de commissie FAZ zijn er geen op- of aanmerkingen. 

Vanuit het algemeen bestuur wordt aangegeven dat het een helder stuk is waar duidelijk 

in naar voren komt wat er al gebeurd is, wat er nog gaat gebeuren en wat de doelen zijn. 

Dat de vismigratie zover is dat de vissen van zee diep in Drenthe kunnen komen is een 

voorbeeld van de jarenlange proactiviteit van het waterschap.  

De grondverwerving is de verantwoordelijkheid van de provincie.  Benadrukt wordt dat de 

activiteit van de grondcommissies groot is. De makkelijkste projecten komen als eerste en 

deze kosten het minst waardoor er een relatief klein bedrag is uitgegeven.  

Toegezegd wordt om het algemeen bestuur nader te informeren over alternatieve 

mogelijkheden indien grondaankoop niet mogelijk is (bijvoorbeeld Achterste diep). 

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om kennis te nemen van de 

stand van zaken. 

8 Zienswijze ontwerpbegroting 2022 Het Waterschapshuis (HWH) 

Vanuit de commissie FAZ zijn er geen op- of aanmerkingen. 
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Vanuit het algemeen bestuur wordt aangegeven dat de zienswijze duidelijk is en het HWH 

zich moet richten op de taken waarvoor het opgericht is.  

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om in te stemmen met de 

zienswijze en deze aan te bieden aan het dagelijks bestuur van HWH. 

9 Zienswijze ontwerpbegroting 2022 Gemeenschappelijke Regeling (GR) Noordelijk 

Belastingkantoor (NBK) 

Vanuit de commissie FAZ zijn er geen op- of aanmerkingen. 

De conclusie wordt getrokken dat de ontwikkelingen positief zijn maar dat we waakzaam 

moeten blijven.. Het voorstel om de directeur van het NBK uit te nodigen om uitleg te 

geven hoe het proces voor verbeteringen binnen het NBK is verlopen is besproken in de 

agendacommissie en staat op de lijst voor een informerende bijeenkomst. 

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om: 

- Kennis te nemen van de ontwerpbegroting 2022 van het Noordelijk Belastingkantoor; 

- In te stemmen met de zienswijze hierop ten behoeve van de bestuurlijke behandeling 

voor het bestuur van de GR NBK op 12 juli 2021. 

10 Rondvraag  

De heer Haerkens spreekt waardering uit voor de besluitenlijst die, naar aanleiding van 

enkele opmerkingen, qua inhoud meer in balans is. 

 

De heer Mentink merkt op dat de achterban vragen heeft gesteld met betrekking tot het 

maaien van de maaipaden. De achterban van ongebouwd verbaasd zich erover dat er 

zoveel wandelaars gebruik maken van de paden sinds COVID-19.  

Portefeuillehouder de heer Douwstra antwoordt dat de maaipaden ook voor recreatief 

medegebruik zijn. Er wordt niet op gehandhaafd.  

 

De heer Van Calker oppert om voor een excursie van het algemeen bestuur te kijken bij 

sub irrigatie in de omgeving van Emmercompascuum.  

De heer Ten Brink geeft aan dat er al vele onderwerpen op de lijst staan maar buiten de 

vergadering gekeken wordt naar de mogelijkheden. 

 

De heer De Graaf spreekt zijn dank uit voor de goede debattraining die afgelopen weken 

heeft plaatsgevonden voor de leden van het algemeen bestuur. 

De heer Ten Brink geeft aan donderdag 24 juni een online meeting te hebben met de heer 

Bloemberg over de resultaten van de debattraining. Een evaluatie wordt besproken in de 

Agendacommissie. 

11 Sluiting 

 

 

Ongewijzigd/gewijzigd vastgesteld in de vergadering van 6 oktober 2021. 

 

 

 

Harm Küpers,     Geert-Jan ten Brink, 

secretaris-directeur    dijkgraaf 
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Lijst van toezeggingen  

 

 

Datum Toezegging Afdoening Portefeuillehouder 

24 juni 2020 Algemeen bestuur informeren over de 

voortgang veenoxidatie na de eerste 

bijeenkomst met de landbouwers en 

hierin de onderzoeksresultaten van de 

stage meenemen 

Moet nog ingepland 

worden 

Mevrouw Heeringa 

9 dec 2020 Toegezegd wordt om jaarlijks te kijken 

naar de kostentoedelingsverordening. 

 De heer Bartelds 

17 februari 2021 Algemeen bestuur informeren over 

reactie op brief RWE 

 Mevrouw Eshuis 

23 juni 2021 Toegezegd wordt dat getracht wordt om 

bewoners meer in te schakelen waar het 

gaat om het stimuleren van maatregelen 

rondom biodiversiteit (bijvoorbeeld 

stimuleringsprijs) 

  

23 juni 2021 Toegezegd wordt om het AB nader te 

informeren over alternatieve 

mogelijkheden indien grondaankoop niet 

mogelijk is (bijvoorbeeld Achterste diep). 

  

 

 

 

Overzicht onderwerpen voor plenaire commissievergaderingen 

 

Datum Tijd Onderwerp Door  

21-09-2021    

02-11-2021 20.00 uur 

21.00 uur 

Technische voorbereiding begroting 

Aanpak visveiligheid gemalen en 

Gemaal Duurswold (vismigratie) 

 

Peter Paul Schollema 

30-11-2021 20.00 uur Droogte in relatie tot Drentsche Aa 

Waterverdelingsakkoord 

 

Francine Engelsman 

pm  Stedelijk Waterbeheer  

pm  Presentatie NBK  Hans Julsing 

pm  Beleidskader Duurzaamheid 

 

Boy de Vries 

 

 


